
1 
 

PROTOKÓŁ Nr LIII/22 

z sesji Rady Powiatu Otwockiego 

odbytej w dniu 27 października 2022 r. 

w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku  

przy ul. Poniatowskiego 10 

 

 

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz § 12 ust. 4 Statutu  

Powiatu Otwockiego Wiceprzewodnicząca Rady Grażyna Olszewska o godzinie 1600 

otworzyła obrady LIII sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, panie  

i panów radnych oraz pracowników Starostwa.  

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 19 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr LII z sesji.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 295/XLIII/21 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

29 grudnia 2021 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2022 rok,  

z późn.zm.; 

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 296/XLIII/21 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

29 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2022 – 2035, z późn.zm.; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie przez Powiat Otwocki umowy  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na liniach 

komunikacyjnych o charakterze użyteczności publicznej; 

4) w sprawie przekazania skargi. 

5. Podjęcie Stanowiska Rady Powiatu Otwockiego w sprawie uchwały Rady Powiatu  

w Otwocku Nr 247/XXXII/2002 z dnia 26 kwietnia 2002 r. w sprawie ustalenia 

wysokości diet dla radnych Rady Powiatu w Otwocku oraz zasad jej przyznawania  

i wypłacania oraz uchwał zmieniających ww. uchwałę. 

6. Omówienie sytuacji Powiatowego Centrum Zdrowia sp. z o.o. w restrukturyzacji: 

1) bieżąca sytuacja Powiatowego Centrum Zdrowia sp. z o.o. w restrukturyzacji; 

2) efekty rozmów z Centrum Medycznym Kształcenia Podyplomowego  

w Warszawie dotyczących reorganizacji Powiatowego Centrum Zdrowia  

sp. z o.o. w restrukturyzacji; 

3) plany i zamierzenia Zarządu Powiatu Otwockiego na dalsze funkcjonowanie 

Powiatowego Centrum Zdrowia sp. z o.o. w restrukturyzacji. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Otwockim za rok szkolny 

2021/2022. 

8. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2021 rok. 

9. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

10. Informacje Przewodniczącej Rady. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad. 2 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała o przesłanym wniosku Klubu Radnych 

Polskiego Stronnictwa Ludowego o wprowadzenie do porządku obrad projektu stanowiska  

w sprawie zagrożenia utraty przez Polskę środków unijnych, nie tylko z Funduszu Odbudowy, 

ale przede wszystkim z 7-letniego budżetu Unii Europejskiej. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Grzegorzowi Michalczykowi. 

Radny Grzegorz Michalczyk zapytał czy ten wniosek będzie wprowadzony do 

dzisiejszego porządku obrad? 

Wiceprzewodnicząca Rady odpowiedziała, że tak. Następnie udzieliła głosu radnemu 

Grzegorzowi Michalczykowi.  

Radny Grzegorz Michalczyk zawnioskował, aby ww. stanowiska nie wprowadzać do 

porządku dzisiejszych obrad i zaproponował, aby zrobić wspólne posiedzenie wszystkich 

komisji w celu opracowania stanowiska.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda powiedział, że w imieniu Klubu PSL podtrzymuje ten wniosek  

i poprosił, aby wprowadzić go do porządku obrad, jako pkt 7.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że jest za tym, aby dzisiaj Rada rozpatrzyła 

ten wniosek. Następnie powiedział, że zapoznał się z treścią i zapytał wnioskodawcę skąd wie, 

że środki z KPO są zagrożone?  

Wiceprzewodnicząca Rady zaproponowała, aby wprowadzić ww. wniosek Klubu PSL, 

jako pkt 7 po omówieniu sytuacji PCZ sp. z o.o. w restrukturyzacji.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała głosowaniu wprowadzenie projektu stanowiska  

w sprawie zagrożenia utraty przez Polskę środków unijnych, nie tylko z Funduszu Odbudowy, 

ale przede wszystkim z 7-letniego budżetu Unii Europejskiej do porządku obrad, jako pkt 7.  

 

Głosowanie: „za” – 9 osób, „przeciw” – 10 osób. 

Wniosek został odrzucony. 

 

Do sesji dołączyli radni: Robert Kosiński i Roman Srebnicki – obecnych 21 radnych. 

 

Ad. 3 

Protokół Nr LII/22 z ubiegłej sesji został przyjęty pozytywnie w obecności 21 radnych, 

przy 21 głosach „za”.  

 

Ad. 4 

1) Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak poinformował o autopoprawce do tego 

projektu uchwały. Skarbnik Powiatu Wiesław Miłkowski omówił projekt uchwały Nr 1 

wraz z autopoprawką.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda poprosił Skarbnika, aby wyjaśnił czy te środki, które otrzymano 

w roku 2022 są z roku 2024?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi. 

Skarbnik wyjaśnił, że to nie są środki z dochodów z 2024 r., ale zgodnie z ustawą  

o dochodach uzupełnienie udziałów powinno nastąpić w 2024 roku. Jest to uzupełnienie 

brakujących środków, czyli dochodów z PIT-u tegorocznego tylko przyspieszono termin 

przekazania.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
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Radny Dariusz Grajda zapytał, z którego roku będziemy otrzymywać środki w 2024 r., 

jeśli nam zabraknie?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi. 

Skarbnik odpowiedział, że w 2024 r. będziemy otrzymywać środki z PIT-u z 2024 r.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda zapytał, jeśli w 2024 r. zabraknie środków to, z którego roku 

będzie uzupełnienie? 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi. 

Skarbnik powiedział, że jeśli w 2024 r. dostaniemy założony PIT, to uzupełnienie 

powinno nastąpić w 2026 r.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Anecie Bartnickiej. 

Radna Aneta Bartnicka odniosła do tabeli Nr 2a i zapytała, dlaczego w Gminie Kołbiel 

są zapisane w pkt 26 i 27 dwa zadania czy są to tożsame czy różne zadania?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi.  

Skarbnik wyjaśnił, że jest to jedno zadanie, dlatego w tabeli przy pierwszym zadaniu 

jest „0”. Nastąpiła zmiana nazwy zadania zgodnie z wnioskiem, żeby nie było rozbieżności 

między wnioskiem, a budżetem. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak zadał pytanie dotyczące zmian budżetowych w rozdz. 

85111 gdzie następuje zwiększenie o kwotę 1 mln 525 tys. 150 zł z przeznaczeniem na 

podwyższenie kapitału zakładowego PCZ sp. z o.o. Radny zaznaczył, że w budżecie było ok. 

1,5 mln zł, które zostały wcześniej przekazane dla PCZ, zapytał czy teraz są to dodatkowe 

środki? Radny dodał, że na dzisiejszej sesji w pkt 6 ma być omawiana sytuacja PCZ, to dlaczego 

przed uzyskaniem informacji na temat sytuacji PCZ już przekazujemy środki?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że Zarząd Powiatu na podstawie jego 

wniosku przegłosował taką poprawkę. Jest to pokłosie Zgromadzenia Wspólników, wypłacania 

kontraktów dla lekarzy.   

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak zapytał czy te środki to są na zaległe kontrakty? 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk zaznaczył, że są to środki na pokrycie zaległych 

kontraktów dla lekarzy.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego 

projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej Roberta Kosińskiego.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych - 17 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciw”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” - podjęła uchwałę Nr 351/LIII/22  

w sprawie zmian w uchwale Nr 295/XLIII/21 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 29 grudnia 

2021 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2022 rok, z późn. zm., która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

2) Skarbnik Powiatu Wiesław Miłkowski omówił projekt uchwały Nr 2 wraz  

z autopoprawką. 
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Do sesji dołączył radny Piotr Kudlicki – obecnych 22 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego 

projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej Roberta Kosińskiego.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem uwag Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały wraz z autopoprawką. 

  

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych - 18 głosami „za”, przy 4 głosach 

„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę Nr 352/LIII/22 w sprawie zmian w uchwale Nr 

296/XLIII/21 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2022 – 2035, z późn. zm., która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

3) Wiceprzewodnicząca Rady Grażyna Olszewska odczytała projekt uchwały Nr 3 wraz 

z autopoprawką. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu Pawłowi 

Zawadzie. 

Wicestarosta wyjaśnił, że chodzi głównie o linie, które do tej pory funkcjonowały. Te 

linie mają podpisaną umowę do końca roku. Natomiast powstała potrzeba, aby uruchomić 

czwartą linię, czyli Celestynów – Glina – Otwock, w związku z powyższym poprosił  

o pozytywne głosowanie, aby w dniu dzisiejszym podjąć tę uchwałę ze względu na to, że nabór 

do Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych już się rozpoczął, a zakończy się 4 listopada. 

Uchwała Rady Powiatu w tej kwestii będzie załącznikiem do wniosku o ubieganie się do 

dopłaty w ramach linii autobusowych.  

 

Radny Zbigniew Szczepaniak opuścił sesję – obecnych 21 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego 

projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Pawła 

Ajdackiego. 

Przewodniczący Gospodarki, Zasobu i Środowiska Paweł Ajdacki przedstawił 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska do przedmiotowego projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz  

z autopoprawką.  

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych - 21 głosami „za”- podjęła uchwałę Nr 

353/LIII/22 w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie przez Powiat Otwocki umowy  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na liniach 

komunikacyjnych o charakterze użyteczności publicznej, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

4) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Olszewski przedstawił 

projekt uchwały Nr 5. 

 

Inicjatywa uchwałodawcza Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
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W związku z brakiem uwag Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych - 20 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” - podjęła uchwałę Nr 354/LIII/22 w sprawie przekazania skargi, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 5 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że państwo radni otrzymali do wglądu 

odpowiedź na pismo Wojewody i projekt stanowiska przygotowany przez Zarząd Powiatu.  

 

Do sesji dołączył radny Zbigniew Szczepaniak – obecnych 22 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta wyjaśnił, że wpłynął wniosek od Wojewody wskazujący dwa zastrzeżenia do 

uchwał ustalających diety radnych. Wojewoda na wniosek „sygnału w sprawie zakresu 

nadzoru” wszczął analizę dokumentów i poprosił o naprawienie wadliwych w ocenie 

Wojewody uchwał. Według Wojewody uchwała mówi, że diety są ustalane, jako ryczałt. 

Natomiast u nas dieta za obecność na sesji jest uwarunkowana od podpisu na sesji w danym 

miesiącu, a dieta za komisję jest uwarunkowana podpisem na liście obecności na komisji, brak 

podpisu to brak diety. Trudno się zgodzić z zastrzeżeniem, że jest to ryczałt. Natomiast drugie 

zastrzeżenie dotyczy nie opublikowania uchwały o dietach, z 2002 r., kiedy to nie było wymogu 

publikacji takich uchwał. Natomiast w marcu br. uchwała o dietach została opublikowana i tym 

samym zostały wypełnione przepisy prawa, dlatego Zarząd uważa, że oba zastrzeżenia są 

niezasadne. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi.  

Radny Zbigniew Szczepaniak zwrócił uwagę, że ustawodawca ustala diety radnych, 

jako ekwiwalent za utracone korzyści i w związku z tym zapytał, czy to nie powinno być w tej 

uchwale uwzględnione?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta odpowiedział, że gdyby nie było „sygnalisty” to tematu by nie było, ponieważ 

Wojewoda w terminie ustawowym nie podjął rozstrzygnięcia w związku z postępowaniem.  

Co do zapisów o utraconych korzyściach to Wojewoda będzie miał miesiąc czasu, żeby wydać 

rozstrzygnięcie nadzorcze, dlatego Starosta poprosił, żeby zostawić tak jak jest.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi.  

Radny Zbigniew Szczepaniak powiedział, że sygnalista powinien zgłosić to do sądu,  

a nie do Wojewody, ponieważ już minęło 30 dni.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk wyjaśnił, że to nie był sygnalista, tylko w grudniu 2021 

r. został złożony wniosek przez osobę z Piaseczna.  

 

Radny Robert Kosiński opuścił sesję – obecnych 21 radnych. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych - 21 głosami „za” - podjęła stanowisko 

Nr 9/2022 w sprawie uchwały Rady Powiatu w Otwocku Nr 247/XXXII/2002 z dnia 26 

kwietnia 2002 r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Powiatu  

w Otwocku oraz zasad jej przyznawania i wypłacania oraz uchwał zmieniających ww. 

uchwałę, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny Dariusz Kołodziejczyk opuścił sesję – obecnych 20 radnych. 
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Do sesji dołączyli radni: Robert Kosiński i Dariusz Kołodziejczyk – obecnych 22 

radnych. 

Ad. 6 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała pkt 6 dot. omówienia sytuacji Powiatowego 

Centrum Zdrowia sp. z o.o. w restrukturyzacji, a następnie udzieliła głosu Wicestaroście.  

Wicestarosta poinformował, że na 1 ppkt udzieli odpowiedzi Pani Prezes Powiatowego 

Centrum Zdrowia sp. z o.o. w restrukturyzacji Monika Gębska. Na 2 ppkt dot. rozmów z CMKP 

odpowie sam, a na 3 ppkt dot. planów i zamierzeń Zarząd Spółki. Zgodnie z aktem 

założycielskim § 14 ust. 2 pkt 6, plany szczególnie te długofalowe, są opracowywane przez 

Zarząd, natomiast są opiniowane przez Radę Nadzorczą, w związku z powyższym plan został 

opracowany i biznesplan został przedłożony Radzie Nadzorczej. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Prezes PCZ Monice Gębskiej.  

Prezes PCZ powiedziała, że otrzymała Pismo od Przewodniczącej Rady będące 

pokłosiem Pisma Klubu Radnych PSL w sprawie przedstawienia przez Zarząd Powiatu 

Otwockiego na najbliższej sesji planowanej 27 października informacji na temat bieżącej 

sytuacji PCZ i poinformowała, że została przesłana odpowiedź na pismo do Biura Rady. 

Następnie Prezes PCZ w nawiązaniu do 1 ppkt, czyli bieżącej sytuacji PCZ omówiła 

zestawienie przychodów i kosztów PCZ za okres 01.01.22 r. – 30.09.22 r. (w załączeniu). 

Następnie Prezes PCZ odniosła się do 3 ppkt dot. planów i zamierzeń Zarządu Powiatu 

Otwockiego na dalsze funkcjonowanie PCZ. 31 sierpnia 2022 r. został przedstawiony 

Zarządowi i Zgromadzeniu Wspólników program funkcjonalno-użytkowy w sprawie remontu 

przychodni na ul. Armii Krajowej. Remont będzie podzielony na 4 etapy i będzie to 

kompleksowy remont budynku ze zmianą ogrzewania, uporządkowaniem terenu  

i dostosowaniem do wszystkich poradni. Zarząd ma zamiar przenieść wszystkie poradnie 

specjalistyczne do jednego budynku POZ, co przełoży się na zmniejszenie kosztów utrzymania 

i prawidłowe wykorzystanie budynku. W planach jest, aby powstał oddział neurorehabilitacji, 

przeniesienie zakładu pielęgnacyjno-opiekuńczego z Józefowa oraz na dole w budynku 

umieszczenie płatnego ZOL-u, który jest potrzebny. Odnośnie PCZ w planach jest remont 

przyziemia. Przeniesienie pracowni endoskopii do przyziemi, co sprawi, że zakład diagnostyki 

obrazowej i zakład endoskopii będą na jednym poziomie, co pozwoli na lepsze funkcjonowanie 

i obsługę pacjentów ambulatoryjnych i z zewnątrz. Zostaną wyremontowane szatnie dla 

personelu i dzięki temu zostanie wygospodarowane pomieszczenie zalecane przez sanepid na 

myjnie i dezynfekcję wózków i materacy. Wszystko to zostanie zrealizowane ze środków 

prywatnego inwestora, którego Spółka pozyskała. Od 1 listopada z powodu remontu całego 

traktu porodowego zostanie zmniejszona ilość łóżek na oddziale ginekologii i położnictwa. 

Działalność tych oddziałów zostanie ograniczona, a niezawieszona. Remont traktu porodowego 

będzie finansowany przez Fundację POLSAT. Od 2 listopada będzie nowy ordynator na 

oddziale ginekologii i położnictwa. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektorowi ds. medycznych Grzegorzowi 

Michalczukowi.  

Dyrektor ds. medycznych podziękował za wniosek i za wynik głosowania, ponieważ 

obecnie umowy kontraktowe są wypłacone na miesiąc lipiec. To powoduje pewne problemy, 

ponieważ opóźnienia w płatnościach powodują składanie wypowiedzeń przez lekarzy.  

W związku z czym muszą czuwać nad tym, żeby zespoły były kompletowane. Jeżeli Spółka 

straci 2 osoby to potem jest ciężko odbudować ten zespół. Dyrektor powiedział, że była 

odprawa organizacyjna i na tę obecną chwilę zespoły można uznać prawie za kompletne  

i stabilne. To znaczy, że na każdym oddziale brakuje 1-2 etatów. Na poszczególnych oddziałach 

np. na oddziale chirurgii brakuje jednego specjalisty, na oddziale chorób wewnętrznych 2, a na 

oddziale ginekologii sytuacja jest uporządkowana. Od 2 listopada będzie nowa Pani Ordynator 

Beata Osuch, która wygrała konkurs. Przyjmują też specjalistę ze szpitala w Siedlcach, lekarz 
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ginekolog ma dołączyć do zespołu, to pozwoli na skompletowanie i poprawę pracy poradni K. 

Jeśli chodzi o oddział neonatologii to przyjęli 2 specjalistów z wieloletnim doświadczeniem, 

oddział pediatrii jest stabilny. Jedna pani podniosła kwalifikacje, uzyskała tytuł Doktora Nauk 

Medycznych. Największe braki są w pomocy doraźnej na izbie przyjęć  

Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nt. bieżącej sytuacji PCZ oraz planów  

i zamierzeń Zarządu na dalsze funkcjonowanie PCZ. Następnie udzieliła głosu radnej Bogumile 

Więckowskiej. 

Radna Bogumiła Więckowska zapytała czy rząd wprowadził ułatwienie dla 

nostryfikacji dyplomów z Ukrainy lekarzy i pielęgniarek, czy można zatrudnić w jakimś 

szybkim trybie? Czy coś się dzieje w tej sprawie? Następnie radna wystąpiła z prośbą do Pani 

Prezes PCZ, aby na przyszły rok przygotowała zestawienie przychodów i kosztów z 2 lat to 

będą mogli porównać czy idzie to w dobrym kierunku.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ poinformowała, że zestawienie przychodów i kosztów zostało Państwu 

przedstawione i dodała, że jeżeli państwo mają takie życzenie to poprosiła, aby w formie 

pisemnej napisać zapytanie i udzieli szczegółowo odpowiedzi na każde pytanie.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektorowi ds. medycznych.  

Dyrektor ds. medycznych odpowiedział, że wszystkie podania są odrzucane z przyczyn 

formalno-prawnych. Te osoby nie mogą funkcjonować jako lekarze w rozumieniu prawa. Mogą 

ewentualnie pracować na stażu przez okres 12 miesięcy, jako asystenci/pomocnicy, ale muszą 

mieć wyznaczonego opiekuna. Pracownicy Szpitala nie wyrazili zgody, ponieważ takie osoby 

wymagają zaangażowania, poświęcenia dodatkowego czasu na naukę. Szpital nie jest placówką 

dydaktyczną tylko Szpitalem Powiatowym, potrzebują lekarzy z doświadczeniem i wiedzą. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi.  

Radny Zbigniew Szczepaniak w odniesieniu do wypowiedzi pani Prezes PCZ 

powiedział, że nie otrzymał pisma. Zapytał czy ktoś dostał?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi Powiatu Andrzejowi 

Soleckiemu.  

Sekretarz Powiatu wyjaśnił, że Przewodnicząca Rady skierowała pismo do Pani Prezes 

PCZ w sprawie porządku obrad, czy informacje podczas debaty nie będą stanowić tajemnicy 

przedsiębiorstwa. Pani Prezes odpowiedziała, że nie ma przeciwskazań, żeby to wprowadzić 

do porządku obrad, więc o taką odpowiedź chodziło.  

Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że skontaktuje się z Przewodniczącą i jeżeli 

będą jakieś dokumenty do przesłania to prześle radnym. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak zapytał, do kiedy Spółka będzie w restrukturyzacji?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście. 

Wicestarosta odpowiedział, że będzie w restrukturyzacji do momentu, aż zostanie 

wydane zaświadczenie przez sąd o zakończeniu restrukturyzacji, a to nastąpi w momencie, 

kiedy zostaną przedstawione wszystkie dokumenty dotyczące spłaty wobec wierzycieli. Takie 

dokumenty już zostały przedstawione, był problem z bankiem DNB. Rozmawiał z nadzorcą 

sądowym, działalność DNB w Polsce została zakończona i zostały przyjęte przelewy, które 

stanowiły dokument w sprawie. W przyszłym tygodniu zostanie złożony wniosek przez Spółkę 

odnośnie zakończenia procesu restrukturyzacji. Sąd to ogłosi.    

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak zapytał czy my, jako Starostwo i Spółka dopełniliśmy 

wszystkich formalności odnośnie złożenia tych dokumentów? Czy złożyliśmy wszystkie 

kompletne dokumenty, które pozwolą Sądowi podjąć decyzję czy wydać opinię?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście. 
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Wicestarosta wyjaśnił, że głównym problemem była sprawa związana ze spłatą. 

Wszystkie spłaty zostały wykonane, natomiast kwestia złożenia wniosku już jest w gestii 

Zarządu.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ.  

Prezes PCZ powiedziała, że dokumenty są przygotowywane przez Kancelarię Prawną, 

Spółka potrzebuje 2 oświadczeń - oświadczenia Powiatu dotyczące zaspokojenia swoich 

wierzytelności, to już zostało zrobione i jeszcze oświadczenia banku DNB, który zakończył 

swoje funkcjonowanie na terenie Polski. Nie mogli dotrzeć do przedstawicieli banku, który 

prowadził obsługę kredytu, dlatego kancelaria w porozumieniu z sądem uznali, że będzie 

wystarczające, że złożą potwierdzenia wyciągów bankowych, które uwiarygodnią wpłatę. 

Wniosek po skompletowaniu zostanie złożony do sądu.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak powiedział, że skoro my, jako Starostwo i Zarząd nie 

złożyliśmy wniosku to nie możemy sprawę składać na przewlekłość postanowień sądowych. 

Następnie zapytał czy zestawienie przychodów i kosztów dotyczy tylko Szpitala czy Szpitala, 

przychodni i ZOL-u? 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ odpowiedziała, że dotyczy całości Spółki. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak pochwalił Spółkę za bardzo oszczędne zużycie energii. 

Natomiast z tego zestawienia nasuwają wnioski, które nie są budujące. Przychody wynoszą 48 

mln zł, w tym 40 mln zł z NFZ, które pochłaniają wynagrodzenia, co oznacza, że przychody  

z NFZ idą tylko na wynagrodzenia pracowników. W takiej sytuacji Spółka nie będzie mogła 

funkcjonować. Radny poprosił o zwrócenie uwagi na wysokość wynagrodzeń w stosunku do 

przychodów z NFZ. Bo gdyby na wynagrodzeniach zaoszczędzili 20% to akurat by było 8 mln 

zł na straty, które mamy.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda zapytał, jakie są szacowane koszty tych wszystkich remontów  

i z czego będą finansowane? Jakiej wielkości i w jakiej walucie są środki na koncie 

walutowym? Czy ograniczenie działalności w związku z remontami nie doprowadzi do 

niezrealizowania kontraktu?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ odpowiedziała, że remont traktu porodowego, który będzie finansowany 

przez Fundację POLSAT to 3 mln zł, natomiast potrzebne środki na remont przyziemia  

z wyposażeniem częściowym szatni i pracowni endoskopii to 2 mln zł. Pierwsza część wpłynęła 

około 1 mln zł. 242 000 $ i jest na osobnym koncie dolarowym. Cały koszt remontu na ul. 

Armii Krajowej oszacowany jest z PFU na ok. 14 mln zł z uwzględnieniem 30% inflacji, 

podzielony jest na 4 etapy. Pierwszy etap to projekt łączny dla całej inwestycji + pierwsza część 

remontu budynku A, B, piwnicy i zagospodarowanie terenu to 3 mln 400 tys. zł. Środki z RFIL 

to ok. 2 mln 600 tys. zł. Jeśli chodzi o ograniczenie działalności to muszą dokonać zmniejszenia 

funkcjonowania ze względu na to, że muszą przenieść salę porodową. Sala porodowa będzie 

umiejscowiona po stronie oddziału ginekologii, trzeba przenieść gabinet zabiegowy i gdzieś 

umiejscowić szatnie dla personelu. Ciągłe ruchy przemieszczające się ze względu na budowę 

ograniczają tą powierzchnię. To nie ograniczy realizacji ryczałtu, ponieważ ginekologia jest  

w ryczałcie. Powinno być dużo lepiej niż w zeszłym roku, pomimo, że ograniczą 

funkcjonowanie. Muszą też zapewnić bezpieczeństwo pacjentom. Jedna sala operacyjna będzie 

przeznaczona dla ginekologii i położnictwa.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda zapytał, jaka jest wielkość zaległości niewypłaconych z tytułu 

umów kontraktowych, wynagrodzeń od lipca do dnia dzisiejszego?  
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Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ odpowiedziała, że zaległe umowy kontraktowe niewypłacone są za sierpień. 

Za miesiąc wrzesień jeszcze spływają faktury i będą księgowane dopiero na końcu 

października. Zaległości za miesiąc sierpień to 1 mln 500 tys. zł. Prezes PCZ podziękowała, że 

Powiat się zgodził na dokapitalizowanie Spółki. Faktury, które w tej chwili są zaległe to faktury 

z terminem płatności na miesiąc wrzesień, są to zaległości w stosunku do ZUS, ale jest złożony 

wniosek o rozłożenie na raty oraz Urząd Skarbowy, w którym Spółka ma rozłożone płatności 

na raty.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda w odniesieniu do zestawienia kosztów i przychodów zapytał czy 

do tej straty 8,5 mln zł trzeba doliczyć inne zobowiązania, które nie zostały ujęte np. 

niewypłacone wynagrodzenia czy koszty związane z ZUS czy US. Czy zestawienie już 

obejmuje tę pozycję?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ wyjaśniła, że zestawienie obejmuje narastająco wszystko, co jest po stronie 

przychodowej jak i po stronie kosztowej. Jeżeli by przedstawiła rachunek zysków i strat, jako 

sprawozdanie nie byłoby ono inne.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie.  

Radny Dariusz Grajda w nawiązaniu do zestawienia w pozycji 3 - usługi obce poprosił 

o wymienienie 3 największych kosztów oraz w pozycji 8 - pozostałe koszty.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Głównej Księgowej PCZ Grażynie 

Kotlińskiej. 

Główna Księgowa odpowiedziała, że jeśli chodzi o usługi obce to najwięcej zobowiązań 

mają usługi diagnostyczne ok. 2 mln zł, usługi transportowe medyczne ok. 694 tys. zł, usługi 

napraw, konserwacji, przeglądów sprzętu i aparatury medycznej i niemedycznej oraz 

budynków to ok. 230 tys. zł, usługi utrzymania czystości, utylizacji odpadów, ochrony ok. 469 

tys. zł, usługi pozostałe związane z pralnią, wyżywieniem, sterylizacją itp. to ok. 596 tys. zł, 

usługi, inne serwisy systemów informatycznych, administracyjnych, zamówienia publiczne 

BHP, PPOŻ to ok. 400 tys. zł. Pozostałe, czyli usługi pocztowe, dzierżawy, utrzymania 

zabezpieczenia medycznego i niemedycznego to ok. 3 mln zł. Jeśli chodzi o ósmą pozycję - 

pozostałe koszty to koszty finansowe, czyli odsetki naliczane przez Powiat od zobowiązań, 

które są poza restrukturyzacją, a które są niespłacone i Powiat nalicza odsetki, co kwartał. 

Natomiast koszty operacyjne to koszty sądowe, koszty związane z kosztami w restrukturyzacji.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak zapytał czy umowy kontraktowe są podpisane tylko  

z lekarzami czy też pielęgniarkami? Następnie zapytał ile jest pracowników na kontrakcie?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ odpowiedziała, że pielęgniarki też mogą pracować na umowy kontraktowe. 

Następnie powiedziała, że wszystkich pracowników jest ok. 600. Poprosiła, aby radny zwrócił 

się z tym pytaniem na piśmie to udzieli szczegółowej odpowiedzi. Jeżeli chodzi o umowy 

kontraktowe czy umowy zlecenia to są zawsze ruchome ze względu na to, że mają dużą rotację. 

Jeśli chodzi o zatrudnienie lekarzy to nie są tylko lekarze, którzy są stale u nas na oddziale, ale 

są to lekarze, którzy świadczą głównie dyżury.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi.  

Radny Zbigniew Szczepaniak zapytał czy dyżury to zlecenia? 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ.  

Prezes PCZ wyjaśniła, że pracują na umowach kontraktowych, czyli są to podmioty 

gospodarcze świadczące usługi zdrowotne na rzecz Spółki, Szpitala. Coraz więcej pielęgniarek 

przechodzi na kontrakt, zakładają swoją działalność i świadczą z tego tytułu usługi. 
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Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że jeśli radni precyzyjne opracowane pytania 

zadadzą na piśmie, to umożliwi to precyzyjną odpowiedź.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk zwrócił uwagę, że dobrą informacją jest to, że udało się 

pozyskać odpowiednią liczbę lekarzy, pielęgniarek. Dyrektor ds. medycznych będzie 

wypracowywał kontrakt i nadwykonania, bo coraz częściej NFZ nadwykonania płaci  

w zakresie psychiatrii, leczenia uzależnień. Wycena świadczeń na SOR-ach jak i na izbie 

przyjęć ma być podniesiona, w związku z tym zapytał czy NFZ oddział mazowiecki rozpoczął 

negocjacje z podmiotami medycznymi z PCZ, jak to wygląda?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ poinformowała, że zarówno na izbie przyjęć jak i na nocnej i świątecznej 

pomocy mieli już dwukrotnie podnoszoną stawkę. Ostatnia podwyżka była od 1 października. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektorowi ds. medycznych.   

Dyrektor ds. medycznych odpowiedział, że wszyscy lekarze nocnej pomocy pracują na 

kontraktach, a po podniesieniu refundacji tego ryczałtu poprzez NFZ z tej nocnej pomocy  

w ciągu roku będą w stanie wypracować kwotę ok. 800 tys. zł na korzyść Spółki. Wysokie 

nakłady na kontrakty de facto są bezpośrednio na płace osób, które wypracowują ten kontrakt.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Jackowi Czarnowskiemu. 

Radny Jacek Czarnowski zapytał czy wsparcie w kwocie 2 mln zł na remont przyziemia 

przekazali Ci sami ludzie, którzy pomagają ośrodkowi i uchodźcom z Ukrainy?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ powiedziała, że to jest prywatny przedsiębiorca z Florydy, a czy pomaga 

Ukraińcom to nie ma takich informacji.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda zapytał, kiedy będzie realizowany remont - modernizacja 

przychodni na Armii Krajowej? Czy kierownik oddziału na izbie przyjęć i dyrektor ds. 

medycznych to są 2 różne etaty w Spółce?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ wyjaśniła, że zgodnie z komórką organizacyjną to są 2 różne stanowiska, 

ale jest to jedna osoba, czyli Dyrektor ds. medycznych jest jednocześnie kierownikiem izby 

przyjęć, nocnej i świątecznej pomocy lekarskiej. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda zapytał, z którego stanowiska dyrektor pobiera wynagrodzenie? 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ odpowiedziała, że dyrektor jest zatrudniony na kontrakcie i pobiera 

wynagrodzenie za świadczone usługi. Pełni dyżur na izbie przyjęć jako lekarz. Często łączy 

funkcje pełniąc dyżur lekarza, kierownika i dyrektora. Świadcząc usługi, pomaga pacjentom, 

ratuje im życie, ale również ma ogląd na całą organizację Szpitala.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda powiedział, że to znaczy, że dyrektor nie pobiera wynagrodzenia 

z tych 3 różnych tytułów?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ odpowiedziała, że Dyrektor pobiera wynagrodzenie tylko i wyłącznie za 

świadczone usługi. Jeżeli jest na izbie przyjęć, a jednocześnie świadczy usługi na NPL to robi 

to za tę samą stawkę, nie ma 2 razy płacone, nie ma określonych godzin. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda zwrócił uwagę na działalność NPL. Mieszkańcy skarżą się, że są 

sytuacje, kiedy na NPL jest jeden lekarz albo w ogóle nie ma i trzeba czekać bardzo długo. 

Jakość obsługi NPL w stosunku do Mieszkańców jest niewłaściwa. Radny powiedział, że skoro 
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chcemy podnosić jakość świadczonych usług, to jakość obsługi naszego mieszkańca też musi 

być na wysokim poziomie. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ powiedziała, że razem z Dyrektorem często wizytują wieczorami oddział 

nocny jak i świąteczny, żeby poprawić funkcjonowanie NPL. W budynku starej specjalistyki 

na Batorego 44 od strony lasu było niebezpiecznie. Dlatego od 1 kwietnia nocna i świąteczna 

pomoc została przeniesiona do budynku Szpitala. W tej chwili pacjenci mogą czuć się znacznie 

bardziej komfortowo czekając na lekarza. Zdarza się, że lekarze wyjeżdżają na stwierdzenie 

zgonu czy domowe wezwania, dlatego trzeba poczekać. Natomiast będą dbać o to, aby jakość 

świadczonych usług na NPL poprawić. Starają się reagować na sytuację wzmożonych 

zapotrzebowań. Dostosowują kadrę pielęgniarską i lekarską do potrzeb naszych pacjentów.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektorowi ds. medycznych. 

Dyrektor ds. medycznych, co do zarzutów poprosił o konkretne przypadki. Kwestia 

tego, że pacjent przyszedł i nie dostał antybiotyku to zgodnie z polskim prawem to lekarz 

decyduje czy pacjent wymaga antybiotykoterapii. Do tej pory dyżurowało dużo rezydentów  

z pierwszego roku specjalizacji. Obecnie poziom opieki został podniesiony, dyżurują lekarze  

z większym doświadczeniem. NPL został przeniesiony do budynku głównego ze względu na 

to, że na jednym piętrze jest lekarz dyżurny izby przyjęć i lekarz dyżurny izby pediatrycznej.  

W przypadku, kiedy lekarz NPL wyjedzie na wizytę domową, stwierdzenie zgonu czy wymianę 

cewnika, a pacjent NPL będzie potrzebował nagłej pomocy to zostanie przyjęty przez lekarza 

izby przyjęć bez skierowania. NPL ma za zadanie zabezpieczyć pacjentów potrzebujących 

nagłej pomocy poza godzinami funkcjonowania POZ. Dyrektor ds. medycznych nadmienił, że 

nie ma na terenie Powiatu koronera w ramach kontraktu, co też odciążyłoby lekarza z nocnej  

i świątecznej opieki i byłby dostępny w większym wymiarze dla osób, które przyjdą po poradę. 

Jeśli chodzi o pytania czy skargi to odpowiadają na bieżąco. Skargi są kierowane, jednak część 

z nich jest bezzasadna ze względu na to, że opisane przypadki kwalifikują się do wizyty 

następnego dnia na planowe wizyty w POZ.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi.  

Radny Dariusz Kołodziejczyk zapytał czy jeszcze w tym roku coś jest planowane? Czy 

państwo coś wiedzą na ten temat? 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Dyrektorowi ds. medycznych. 

Dyrektor ds. medycznych odpowiedział, że oficjalnie nie mają informacji, ale na chwilę 

obecną są zbilansowani. Jeżeli dostaną dodatkowe środki to będą w stanie zwiększyć ilość 

obsady w trakcie dyżuru w ciągu tygodnia.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi.  

Radny Dariusz Kołodziejczyk w związku z remontem na oddziale ginekologii  

i położnictwa, zapytał czy Spółka zgłosiła Wojewodzie i NFZ, że przez jakiś czas będzie 

mniejsza liczba łóżek?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ powiedziała, że tak, zostało zgłoszone do wojewody, zostało zmienione  

w księdze. Zgłoszonych jest 18 łóżek, personel jest dostosowany do tej ilości. Mają 

wystarczającą ilość pielęgniarek. Nowy grafik jest dostosowany do wymaganej ilości łóżek.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk zwrócił uwagę, że większość pielęgniarek będzie chciało 

mieć umowę o pracę, a nie kontrakt.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ.  

Prezes PCZ powiedziała, że za dyżury nocne i świąteczne mają podstawę dosyć wysoką 

i są to dobrze płatne dyżury. Powiedziała, że są różne rotacje pielęgniarek to znaczy pielęgniarki 

raz przechodzą na umowę o pracę, raz na kontrakt czy zlecenie. Jeśli chodzi o zmianę formy 

zatrudnienia w tym zawodzie to ciągle są rotacje.  
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Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 

Radny Janusz Goliński powiedział, że zbliża się 25-lecie Powiatu. Przez 25 lat Szpital 

Powiatowy, potem Spółka ma problemy, zawsze czegoś brakowało. Jego zdaniem zamiast 

zmniejszyć problem, to on się nasila. Radnego martwi, że fuzja Szpitala się przedłuża  

w nieskończoność. Natomiast, jeśli chodzi o Spółkę i aktualną załogę to odniósł się z wielkim 

szacunkiem do ich pracy, pomysłów i dokonań na rzecz Spółki. 

Wiceprzewodnicząca Rady dołączyła do pozytywnych refleksji radnego Janusza 

Golińskiego. Następnie udzieliła głosu radnemu Jackowi Czarnowskiemu. 

Radny Jacek Czarnowski powiedział, że był taki moment, że mocno krytykował stan 

izby przyjęć. Natomiast teraz pogratulował za nową przestrzeń izby przyjęć, jest w świetnym 

stanie i sam pomysł uruchomienia wejścia jest bardzo dobry, teraz każdy bez problemu trafi na 

NPL.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ odnosząc się do powyższej wypowiedzi radnego powiedziała, że to dopiero 

początek. Następne będzie przebudowa wejścia na izbę przyjęć, aby ułatwić wjazd karetkom  

i pacjentom. Chcą poprawić bezpieczeństwo personelu, a także, aby pielęgniarki, które 

rejestrują pacjentów miały zabezpieczoną dokumentację.  

Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że radny Dariusz Grajda dopytuje o remont 

przychodni przy ul. Armii Krajowej i udzieliła głosu Prezesowi PCZ. 

Prezes PCZ wyjaśniła, że w tej chwili przygotowują wniosek o uruchomienie 

postępowania przetargowego na pierwszą część. Termin został przesunięty ze środków RFIL 

do przyszłego roku. Postępowanie będzie w formie „Zaprojektuj i wybuduj”.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak poprosił Zarząd, aby ustosunkował się do 3 ppkt plany  

i zamierzenia Zarządu Powiatu na dalsze funkcjonowanie PCZ.  

Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że Wicestarosta wcześniej omówił ten punkt, 

a później Prezes PCZ.   

Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nt. efektów rozmów z CMKP  

i następnie udzieliła głosu Wicestaroście. 

Wicestarosta w odniesieniu do pytania radnego Zbigniewa Szczepaniaka jeszcze raz 

podkreślił, że na początku powiedział, że zgodnie z aktem założycielskim § 14 ust. 2 pkt 6, 

który mówi o planach finansowych, strategicznych i długofalowych, do kogą należą te plany, 

kto je opracowuje. Zarząd Spółki opracowuje natomiast Rada Nadzorcza je opiniuje. 

Biznesplan został przedłożony przez Panią Prezes, został zaopiniowany. Jest opiniowany przez 

Radę Nadzorczą. Natomiast odnośnie ppkt 2 związanego z efektami rozmów z CMKP. Każdy 

klub radnych odnosił się do zamierzeń, które były związane z CMKP. Plany były 

optymistyczne, chodziło głównie o to, aby Szpital funkcjonował na wyższym poziomie 

referencyjności z bazą naukową. Ostatni dokument z CMKP jaki Zarząd otrzymał, to w tym 

dokumencie powstał jeden warunek, który nie został zaakceptowany przez Zarząd. Ten 

warunek będzie podlegał dalszym negocjacjom, a pozostałe warunki są możliwe do 

zrealizowania. Jednym z nich jest zakończenie procesu restrukturyzacji. Po ogłoszeniu 

zakończenia procesu restrukturyzacji ponowią rozmowy w tej kwestii. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 

Radna Bogumiła Więckowska powiedziała, że na początku kadencji Państwo mówili, 

że zrobią porządek ze Szpitalem, że będzie się bilansował, że poproszą gminy całego Powiatu, 

żeby współfinansowały. W nawiązaniu do sytuacji finansowej Powiatu radna chciałaby 

wiedzieć, co Zarząd zamierza zrobić? 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta powiedział, że Zarząd Powiatu zrobi wszystko, aby Spółka istniała. Efekt 

rozmów z wójtami, burmistrzami jest taki sam jak za poprzednich kadencji. Jak będzie 
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informacja od CMKP czy przyjmują nasze warunki czy jednak je odrzucą, to wtedy będą szukać 

innego pomysłu. Radni będą o tym poinformowani. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi Szczepaniakowi. 

Radny Zbigniew Szczepaniak zapytał czy rozmowy z CMKP dalej trwają?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście. 

Wicestarosta wyjaśnił, że rozmowy cały czas trwają, nie mają finału końcowego. 

Zakończenie procesu restrukturyzacji było kluczowym, natomiast jeden z warunków, który 

powstał w trakcie tych rozmów jest nieakceptowalny przez Zarząd. Zarząd na każdym 

spotkaniu był i mieli jednomyślne zdanie w tej kwestii.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda chciałby wiedzieć, jaki konkretny warunek jest nieakceptowalny, 

jak on brzmi dla właściciela i Zarządu Powiatu? Jakie warunki są przedstawione? Rada 

chciałaby mieć szeroką wiedzę na ten temat. Radny zapytał, kiedy było ostatnie spotkanie?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk w odniesieniu do warunków przedstawionych przez 

CMKP, o których mówił Wicestarosta nikt na pewno publicznie nie będzie o tym mówił, bo są 

w trakcie negocjacji, są podpisane umowy dotyczące poufności. Następnie radny powiedział, 

że chodziło o funkcjonowanie jednej z komórek organizacyjnych. Radny odniósł się do kwestii 

Zarządu. Zarząd wie, czego chce. Chcą przywrócić odpowiednią wielkość świadczenia  

w zakresie zakładu opiekuńczego-leczniczego tego komercyjnego, który kiedyś był powołany, 

a z powodu COVIDA budynek musiał być udostępniony na inne cele. Teraz są uchodźcy. 

Oczekuje, że będzie to przywrócone na dużo większym poziomie łóżkowym, żeby mogło 

zarabiać. Na terenie Powiatu Otwockiego jest duże zapotrzebowanie na tego typu usługi. Może 

się uda połączyć z wyremontowaniem placówki w Józefowie, gdzie taka placówka świadczy 

usługi w ramach NFZ. Zarząd Powiatu pozyskał środki ok. 5 mln zł m.in. na wyremontowanie 

kuchni, na pierwszy etap remontu na Armii Krajowej. Uruchomienie ośrodka ZOL, opieki 

zdrowotnej dla osób starszych jest jednym z oczekiwań i wskazań Zarządu. Radny jeszcze raz 

zaznaczył, że szczegółowych informacji nie należy podawać przed zakończeniem rozmów, 

ponieważ może to być źle odebrane przez drugą stronę.  

 

Radny Robert Kosiński opuścił sesję – obecnych 21 radnych. 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do Informacji  

o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022. (dokument w załączeniu).  

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Ad. 8 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że informacja o wynikach analizy 

oświadczeń majątkowych za 2021 rok została przesłana radnym elektronicznie.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda powiedział, że tylko 4 osoby nie miały zgłoszonych żadnych 

wątpliwości, natomiast pozostała część ma wypisane zastrzeżenia, powiedział, że to jest brak 

profesjonalizmu Rady Powiatu. Radny zaproponował, aby pracownik Biura Rady zanim 

przyjmie oświadczenia majątkowe sprawdził czy radni nie popełniają tych samych błędów co 

roku. Zaproponował, że może należałoby zrobić weryfikację wstępną.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła Adwokatowi Łukaszowi Banaszkowi. 

Adwokat Łukasz Banaszek powiedział, że zgodnie z art. 25c ustawy o samorządzie 

powiatowym to radni są zobowiązani do złożenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym. 

To radni oraz członkowie Zarządu odpowiadają za zgodnie z prawem i prawdą podanie danych 

dotyczących swojego majątku. Przy dokonywaniu takiej wstępnej kontroli może się okazać, że 
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pracownik Biura Rady u kogoś zauważy pomyłkę, a u kogoś nie i kto wtedy miałby odpowiadać 

za takie przeoczenie? W jego ocenie ma pewne wątpliwości natury prawnej czy pracownik 

Biura Rady może dokonywać takiej analizy. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta popiera powyższą wypowiedź Adwokata. Powiedział, że te uchybienia 

wynikają z wytycznych, jakie daje Urząd Skarbowy do wypełnienia oświadczenia 

majątkowego.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Kudlickiemu.  

Radny Piotr Kudlicki powiedział, że należałoby przeanalizować, jakiego rodzaju są to 

uwagi, czy rzeczywiście są one zasadne. 

 

Ad. 9 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że radna Jolanta Koczorowska wysłała 

zapytanie w formie e-maila do Zarządu odnośnie pkt 43 sprawozdania z prac Zarządu. Również 

potwierdziła, że radna otrzymała w tej kwestii odpowiedź.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce.  

Radny Mirosław Pszonka w nawiązaniu do pkt 31 w związku z pismem Burmistrza 

Miasta Józefowa, w którym wyrażono zgodę na wprowadzenie roślinności w pasach 

drogowych dróg powiatowych: na ul. Piłsudskiego, Sikorskiego, Granicznej i 3 Maja zgodnie 

z wytycznymi Zarządu Dróg Powiatowych zapytał, jakie to są wytyczne i czy jest uzgodniony 

schemat bieżącego utrzymania tej roślinności na naszych pasach drogowych? Następnie  

w odniesieniu do pkt 39 i 43 zapytał czy jest możliwość otrzymania Listu intencyjnego dot. 

współpracy i jakie zasady zostały ustalone?  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta odpowiedział w kwestii pkt 31, to są uwagi uzgadniające projekt nasadzeń  

z ZDP, żeby nasadzenia nie kolidowały ze skrzyżowaniem, widocznością, czyli chodzi  

o względy bezpieczeństwa. Natomiast pasy zieleni, w których będą nasadzenia będą 

utrzymywane przez gminę. Jeżeli chodzi o współpracę z MSWiA to radna Jolanta Koczorowska 

wystąpiła na piśmie z zapytaniem w tej kwestii. Starosta poprosił Kingę Błaszczyk o udzielenie 

odpowiedzi w tej sprawie.  

Członek Zarządu Powiatu Kinga Błaszczyk odpowiedziała, że radna Jolanta 

Koczorowska otrzymała list intencyjny i poprosiła Kierownika Biura Rady, aby wysłała 

wszystkim radnym ten list intencyjny. Jeżeli chodzi o szczegóły to jeszcze nie znają wyniku 

czy Szpital przy ul. Prusa dostanie pilotaż, czy w ogóle jest taka możliwość. Jest to program 

pilotażowy i wstępne rozmowy, które są prowadzone, dotyczą współpracy w zakresie 

użyczenia pomieszczeń w budynku, chodzi o Jamnik w Dziadku Lisieckim, który byłby dobrym 

miejscem. Chodzi o to, żeby spotkania z psychologami, terapeutami odbywały się  

w neutralnych warunkach również, żeby można było korzystać z infrastruktury dostępnej  

w Dziadku Lisieckim. Z obserwacji wynika, że jest duży wzrost orzeczeń i to byłoby duże 

wsparcie dla PCPR, gdyby takie Centrum Zdrowia Psychicznego powstało.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej.  

Radna Bogumiła Więckowska nawiązując do pkt 14,15 i 17, w którym Zarząd wyraził 

zgodę na usunięcie ok. 25 drzew na kilku działkach zapytała, dlaczego aż tyle drzew zostało 

usuniętych? Następnie radna poinformowała, że jak się jedzie na Otwock od Józefowa przed 

bunkrem (łukiem) jest drzewo pochylone na chodnik i jezdnię, tuż nad samymi przewodami 

elektrycznymi. Ta sosna ma z 8 m wysokości i rośnie w pasie drogowym drogi powiatowej, ale 

ten pas też może być własnością prywatną. Radna poprosiła o zainteresowanie w tej sprawie. 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, aby zajął 

się tą sprawą. 

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 
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Starosta odpowiadając na pierwsze pytanie poinformował, że bardzo często 

Mieszkańcy, którzy zamieszkują działki na terenie powiatu zgłaszają problem z drzewami. 

Zarząd Powiatu analizuje każdy problem. Jeśli Zarząd wyrazi zgodę na wycinkę, to nie oznacza 

to od razu wycięcia drzewa. Zgoda zostaje przekazana do prezydenta, burmistrza czy wójta  

i to oni, jako włodarze podejmują ostateczną decyzję o wycince.  

Wiceprzewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście.  

Wicestarosta odpowiedział, że część drzew została zgłoszona ze względu na zagrożenie 

niebezpieczeństwa budynków oraz przechodniów, czyli na ul. Armii Krajowej, przy Szpitalu  

i na ul. A. Mickiewicza.  

 

Ad. 10 

            Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała o:  

 terminie kolejnej planowanej sesji Rady Powiatu Otwockiego zgodnie  

z harmonogramem tj. 24 listopada 2022 r. 

 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak opuścił sesję – obecnych 20 radnych. 

Ad. 11 

Radni nie zgłosili spraw różnych. 

 

Ad. 12 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 1843 Wiceprzewodnicząca Rady 

Grażyna Olszewska zamknęła obrady LIII sesji Rady Powiatu Otwockiego. 

 

 

Sporządziła:       Przewodniczyła: 

 

Dominika Ziemska                             Grażyna Olszewska 

 

 

 


